

ຕັ້ງແຕ່ວັນທີ 30 ມິຖຸນາເປັນຕົ້ນໄປ, ລັດວໍຊິງຕັນຈະຍົກເລີກ ຫຼື ຜ່ອນຜັນຂໍ້ຫ້າມກ່ຽວກັບໂຄວິດ-19 ເກືອບທັງໝົດ. ເຈັດສິບເປີເຊັນຂອງຜູ້ຢູ່ອາໄສໃນລັດທີ່ມີອາຍຸສືບຫົກປີຂຶ້ນໄປໄດ້ສັກວັກຊີນແລ້ວຢ່າງໜ້ອຍ 1 ໂດສ – Jay Inslee ຜູ້ວ່າການເຂດເທຣສໂຮ ໄດ້ກຳນົດການກັບຄືນສູ່ການດຳເນີນການປົກກະຕິໃນພື້ນທີ່ສ່ວນໃຫຍ່.

ນອກຈາກນັ້ນ, ຫຼາຍກວ່າ 70% ຂອງຜູ້ຢູ່ອາໄສຂອງ King County ທີ່ມີອາຍຸສືບຫົກປີຂຶ້ນໄປໄດ້ສັກວັກຊີນຄົບແລ້ວ, ເຊິ່ງຍົກລະດັບການປ້ອງກັນແກ່ຊຸມຊົນທີ່ສູງຂຶ້ນ.

ພະຍາດໂຄວິດ-19 ບໍ່ຫາຍໄປໃສ ແລະ ເຊື້ອພະຍາດຍັງແຜ່ລະບາດຫຼາຍຂຶ້ນເລື້ອຍໆ. ຂໍ້ຄວນລະວັງຢ່າງຕໍ່ເນື່ອງຍັງຄົງສຳຄັນໃນການປົກປ້ອງຄົນທີ່ບໍ່ໄດ້ສັກວັກຊີນ ຫຼື ຍັງບໍ່ສາມາດສັກວັກຊີນໄດ້.

King County ໃຫ້ຄຳໝັ້ນສັນຍາໃນການບັນລຸຜົນ [70% vaccination across all racial and ethnic groups and regions \(ການສັກວັກຊີນໄດ້ 70% ໃຫ້ແກ່ທຸກຊົນຊາດ ແລະ ຊົນເຜົ່າ ແລະ ທຸກພາກພື້ນ\)](#) (ເວັບໄຊເປັນພາສາອັງກິດເທົ່ານັ້ນ). ວຽກຂອງພວກເຮົາຍັງບໍ່ທັນສຳເລັດເທື່ອ. ພວກເຮົາຈະສືບຕໍ່ສຸມໃສ່ການປິດຊ່ອງຫວ່າງໃນການເຂົ້າເຖິງໂດຍການສະໜອງການສັກວັກຊີນເຄື່ອນທີ່, ສະໜັບສະໜູນຄວາມພະຍາຍາມສັກວັກຊີນໃນບ່ອນເຮັດວຽກ ແລະ ກິນລະຍຸດທີ່ອີງໃສ່ຊຸມຊົນ.

ຂໍ້ຫ້າມອັນໃດທີ່ຈະຍົກລະດັບໃນວັນທີ 30 ມິຖຸນາ?

ບໍ່ມີຂໍ້ຫ້າມໃດໆກ່ຽວກັບຈຳນວນຄົນທີ່ຈະເຂົ້າໄປໃນຫ້າງຮ້ານ ແລະ ພື້ນທີ່ສາທາລະນະອື່ນໆເຊັ່ນ: ຮ້ານອາຫານ, ຮ້ານຂາຍເຄື່ອງ, ໂຮງໝັງ ແລະ ຫໍພິພິດຕະພັນ. ແລະ ຈະບໍ່ມີຂໍ້ກຳນົດການເວັ້ນໄລຍະຫ່າງທາງສັງຄົມຢູ່ບ່ອນນັ້ນອີກ. ເຖິງຢ່າງໃດກໍຕາມ, ຫ້າງຮ້ານສ່ວນບຸກຄົນສາມາດເລືອກທີ່ຈະສືບຕໍ່ຂໍ້ຈຳກັດເຫຼົ່ານີ້.

ຂ້ອຍຍັງຕ້ອງໃສ່ໜ້າກາກໃນພື້ນທີ່ສາທາລະນະບໍ?

- ມັນຈະເປັນປະໂຫຍດຫຼາຍໃນການສືບຕໍ່ໃສ່ໜ້າກາກໃນເວລາທີ່ທ່ານອອກຈາກບ້ານ.
- ຄົນຜູ້ທີ່ຍັງບໍ່ທັນສັກວັກຊີນ ຫຼື ສັກວັກຊີນບາງສ່ວນຕ້ອງສືບຕໍ່ໃສ່ຜ້າອັດປາກໃນເວລາທີ່ພວກເຂົາໄປພື້ນທີ່ສາທາລະນະໃນຮີ່ມ, ອີງຕາມ [state guidance \(ຄຳແນະນຳຂອງລັດ\)](#) (ເວັບໄຊເປັນພາສາອັງກິດເທົ່ານັ້ນ).
 - ຄົນຜູ້ທີ່ໄດ້ສັກຢາຄົບແລ້ວອາດຈະເລືອກທີ່ຈະບໍ່ໃສ່ໜ້າກາກໃນພື້ນທີ່ສາທາລະນະສ່ວນໃຫຍ່.
 - ຫ້າງຮ້ານແມ່ນໄດ້ຮັບອະນຸຍາດໃຫ້ກຳນົດ ຫຼື ຂໍໃຫ້ລຸກຄ້າ ແລະ ພະນັກງານຂອງພວກເຂົາໃສ່ໜ້າກາກ.
 - ທຸກໆຄົນ ຕ້ອງ ສືບຕໍ່ໃສ່ໜ້າກາກຢູ່ໃນໂຮງໝໍ ແລະ ສະຖານທີ່ປິ່ນປົວສຸຂະພາບອື່ນໆ, ສະຖານທີ່ຢູ່ອາໄສຮ່ວມກັນ, ບ່ອນຢູ່ອາໄສຂອງຄົນບໍ່ມີບ້ານ, ໂຮງຮຽນ ແລະ ສະຖານທີ່ເບິ່ງແຍງດູແລເດັກ ແລະ ໃນຂົນສົ່ງສາທາລະນະ. ສະຖານທີ່ເບິ່ງແຍງດູແລເລຍະຍາວຈະໄດ້ດຳເນີນການພາຍໃຕ້ [guidance \(ຄຳແນະນຳ\)](#) ແຍກຕ່າງຫາກ (ເວັບໄຊເປັນພາສາອັງກິດເທົ່ານັ້ນ).

ພວກເຮົາສາມາດສືບຕໍ່ຮຽກຮ້ອງໃຫ້ຄົນທີ່ເຂົ້າມາໃນຫ້າງຮ້ານ ຫຼື ສຳນັກງານຂອງເຮົາໃສ່ໜ້າກາກໄດ້ບໍ?

ໄດ້, ບັນດາຫ້າງຮ້ານ ຫຼື ສຳນັກງານສາມາດຂໍໃຫ້ຄົນໃສ່ໜ້າກາກແຕ່ຕ້ອງໃຫ້ການອ່ານວຍຄວາມສະດວກທີ່ເໝາະສົມໃຫ້ແກ່ຄົນທີ່ພິການ, ຕາມທີ່ໄດ້ລະບຸໄວ້ໃນ [State Health Order on Face Coverings \(ຄຳສັ່ງຂອງ](#)

[ສາທາລະນະສຸກລັດໃນການປິດໜ້າ](#)) (ເວັບໄຊເປັນພາສາອັງກິດເທົ່ານັ້ນ). ການໃສ່ໜ້າກາກບ້ອງກັນເດັກນ້ອຍ, ຄົນທີ່ມີບັນຫາສຸຂະພາບ ແລະ ຜູ້ທີ່ຍັງບໍ່ໄດ້ສັກວັກຊີນ. ພວກມັນຍັງໃຫ້ການປົກປ້ອງອີກຊັ້ນໜຶ່ງແກ່ຄົນທີ່ໄດ້ສັກວັກຊີນແລ້ວ.

ມີຂັ້ນຕອນອື່ນໆຫຍັງແດ່ທີ່ຂ້ອຍສາມາດປະຕິບັດເພື່ອໃຫ້ຫ້າງຮ້ານ ຫຼື ບ່ອນເຮັດວຽກຂອງຂ້ອຍ ບອດໄພສໍາລັບທຸກຄົນ?

ເພື່ອປົກປ້ອງພະນັກງານ, ລູກຄ້າ ແລະ ຜູ້ຮຽນຢາມ, ການສືບຕໍ່ມາດຕະການປ້ອງກັນບັດຈຸບັນແມ່ນຍັງສໍາຄັນ, ເຖິງແມ່ນວ່າມັນບໍ່ໄດ້ບັງຄັບໃຊ້. ພະຍາດໂຄວິດ-19 ແມ່ນຍັງຢູ່ກັບພວກເຮົາ ແລະ ໄວຮັສແຜ່ກະຈາຍຜ່ານທາງອາກາດ.

- ພະນັກງານ ແລະ ລູກຄ້າທີ່ຍັງບໍ່ໄດ້ສັກຢາຕ້ອງໃສ່ໜ້າກາກ.
- ສ້າງສະພາບແວດລ້ອມທີ່ເຊີນຊວນການໃສ່ໜ້າກາກ (ຖ້າບໍ່ໄດ້ກໍານົດ).
- ບັບປຸງການຖ່າຍເທ ແລະ ການກອງອາກາດໃນຮູ້ມ (ຄໍາແນະນໍາມີໃຫ້ຢູ່ທີ່ [Improving Indoor Air \(ບັບປຸງອາກາດໃນຮູ້ມ\)](#) (ເວັບໄຊເປັນພາສາອັງກິດເທົ່ານັ້ນ)).
- [Encourage employees to get vaccinated \(ສະໜັບສະໜູນໃຫ້ພະນັກງານໄປສັກວັກຊີນ\)](#) (ເວັບໄຊເປັນພາສາອັງກິດເທົ່ານັ້ນ) ແລະ ໄປກວດຕາມທີ່ຈໍາເປັນ. ຜົນຈາລະນາການສັກວັກຊີນໃນບ່ອນເຮັດວຽກໃຫ້ແກ່ພະນັກງານ.
- ສືບຕໍ່ສົ່ງເສີມໃຫ້ມີການໂຮມກຸ່ມກັນກາງແຈ້ງເມື່ອເປັນໄປໄດ້.

ການລ້າງມືເປັນປະຈໍາແມ່ນວິທີທີ່ດີໃນການປ້ອງກັນການແຜ່ກະຈາຍຂອງພະຍາດຕິດຕໍ່.

ຂ້ອຍສາມາດອະນຸຍາດໃຫ້ຄົນທີ່ບໍ່ໃສ່ໜ້າກາກເຂົ້າມາໃນຫ້າງຮ້ານ ຫຼື ບ່ອນເຮັດວຽກຂອງຂ້ອຍໄດ້ບໍ່?

ໂດຍອີງຕາມ Department of Health (ພະແນກສາທາລະນະສຸກ), ຫ້າງຮ້ານ ແລະ ສໍານັກງານມີທາງເລືອກກ່ຽວກັບການໃສ່ໜ້າກາກໃນພື້ນທີ່ປະກອບການຂອງພວກເຂົາ. ພວກເຂົາສາມາດ:

- ຄາດເດົາວ່າຄົນທີ່ບໍ່ໃສ່ໜ້າກາກແມ່ນໄດ້ສັກວັກຊີນຄົບແລ້ວ
- ເລືອກທີ່ຈະຂໍຫຼັກຖານການສັກວັກຊີນຈາກລູກຄ້າ ແລະ ແຂກທີ່ມາຮຽນຢາມທີ່ບໍ່ໃສ່ໜ້າກາກ, ແຕ່ສິ່ງນີ້ແມ່ນບໍ່ຈໍາເປັນ
- ຂໍໃຫ້ທຸກຄົນໃສ່ໜ້າກາກໂດຍບໍ່ກ່ຽວຂ້ອງກັບສະຖານະການສັກວັກຊີນຂອງພວກເຂົາ

ຫ້າງຮ້ານ ແລະ ສໍານັກງານທີ່ມີພື້ນທີ່ສາທາລະນະໃນຮູ້ມຄວນຕິດບ້າຍລະບຸນະໂຍບາຍຂອງພວກເຂົາ ແລະ ເຕືອນຜູ້ທີ່ຍັງບໍ່ສັກວັກຊີນໃຫ້ສືບຕໍ່ໃສ່ໜ້າກາກ.

ຂ້ອຍສາມາດຂໍໃຫ້ລູກຄ້າ ຫຼື ພະນັກງານສະແດງຫຼັກຖານການສັກວັກຊີນໄດ້ບໍ່?

ໄດ້, ແຕ່ທ່ານຕ້ອງອໍານວຍຄວາມສະດວກຢ່າງເໝາະສົມໃຫ້ແກ່ບັນດາຄົນພິການທີ່ບໍ່ສາມາດສັກວັກຊີນໄດ້. ຖ້າຫາກນາຍຈ້າງມີແຜນທີ່ຈະອະນຸຍາດໃຫ້ພະນັກງານທີ່ສັກວັກຊີນຄົບແລ້ວເຮັດວຽກໂດຍບໍ່ໃສ່ໜ້າກາກ, ພະນັກງານຕ້ອງສະແດງຫຼັກຖານການສັກວັກຊີນ, ໂດຍອີງໃສ່[ບົດແນະນໍາຈາກ Department of Labor & Industries \(ພະແນກອຸດສາຫະກໍາ ແລະ ແຮງງານ\) ຂອງລັດວໍຊິງຕັນ](#) (ເວັບໄຊເປັນພາສາອັງກິດເທົ່ານັ້ນ). ປະເພດຂອງເອກະສານທີ່ຍອມຮັບໄດ້ມີ:

- ບັດແຈ້ງການສັກວັກຊີນຂອງ Centers for Disease Control and Prevention (CDC, ສູນຄວບຄຸມ ແລະ ປ້ອງກັນພະຍາດ)
- ຮູບຂອງບັດສັກວັກຊີນ
- ເອກະສານຈາກຜູ້ໃຫ້ການເບິ່ງແຍງດູແລສຸຂະພາບ
- ໜັງສືແຈ້ງການທີ່ມີລາຍເຊັນຈາກພະນັກງານ ຫຼື ລູກຄ້າ

ຂ້ອຍມີຮ້ານອາຫານ. ມີຂໍ້ຫ້າມພິເສດຫຍັງກ່ຽວກັບທຸກລະກິດຂອງຂ້ອຍບໍ່?

ບໍ່. ຂໍ້ກຳນົດສຳລັບຮ້ານອາຫານແມ່ນຄືກັນກັບບັນດາຂໍ້ຫ້າມສຳລັບທຸກລະກິດອື່ນໆ.

ມີຂໍ້ຫ້າມພິເສດຫຍັງກ່ຽວກັບອົງກອນທາງສາສະໜາບໍ່?

ບໍ່. ຂໍ້ກຳນົດສຳລັບອົງກອນທາງສາສະໜາແມ່ນຄືກັນກັບບັນດາຂໍ້ຫ້າມສຳລັບທຸກລະກິດ ແລະ ອົງກອນອື່ນໆ. ເຂົ້າເບິ່ງ [Faith-Based Organizations page \(ເພຈອົງກອນທີ່ອີງຕາມຄວາມເຊື່ອ\)](#) (ເວັບໄຊເປັນພາສາອັງກິດ ເທົ່ານັ້ນ) ຂອງພວກເຮົາສຳລັບລາຍລະອຽດເພີ່ມເຕີມກ່ຽວກັບການກັບມາເປີດທຸກລະກິດໃຫ້ປອດໄພ.

ມີຂໍ້ກຳນົດຫຍັງແດ່ຕໍ່ກັບກິດຈະກຳໃຫຍ່ໆເຊັ່ນ: ຄອນເສີດ ແລະ ການແຂ່ງກິລາ?

ກິດຈະກຳໃນຮູ້ມທີ່ລວມຄົນຫຼາຍກວ່າ 10,000 ຄົນຈະຈຳກັດທີ່ 75 ເປີເຊັນຂອງຄວາມສາມາດຮອງຮັບໄດ້. ຖ້າ ຫາກມີການກຳນົດໃຫ້ສະແດງຫຼັກຖານການສັກວັກຊີນຄົບຖ້ວນເພື່ອເຂົ້າໄປ, ຈະບໍ່ມີການຈຳກັດຄວາມສາມາດ ໃນການຮອງຮັບ. ຈະບໍ່ມີຂໍ້ກຳນົດການເວັ້ນໄລຍະຫ່າງ ແລະ ຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມຕ້ອງປະຕິບັດຕາມຂໍ້ກຳນົດການໃສ່ ໜ້າກາກໃນປັດຈຸບັນ.

ແລ້ວສະຖານທີ່ເບິ່ງໜັງ, ຫໍພິພິດຕະພັນ ແລະ ກິດຈະກຳດ້ານວັດທະນະທຳອື່ນໆເດ? ຍັງມີຂໍ້ຫ້າມ ບໍ່?

ຂໍ້ກຳນົດຄວາມສາມາດໃນການຮອງຮັບ ແລະ ການເວັ້ນໄລຍະຫ່າງໄດ້ຖືກຍົກເລີກສຳລັບລູກຄ້າ/ແຂກທີ່ ມາຢ້ຽມຢາມໃນສະຖານທີ່ເຫຼົ່ານີ້, ແຕ່ໃຜທີ່ຍັງບໍ່ທັນໄດ້ສັກວັກຊີນຕ້ອງສືບຕໍ່ໃສ່ໜ້າກາກ.

ທຸກລະກິດ, ອົງກອນ ແລະ ສະຖານທີ່ໃຫຍ່ສາມາດມີພື້ນທີ່ສຳລັບຄົນທີ່ສັກວັກຊີນ ແລະ ຍັງບໍ່ທັນສັກ ວັກຊີນໄດ້ບໍ່?

ທຸກໆອົງກອນໄດ້ຮັບອະນຸຍາດໃຫ້ນຳໃຊ້ການແບ່ງສ່ວນທີ່ສັກວັກຊີນ ແລະ ບໍ່ສັກວັກຊີນໃນພື້ນທີ່ປະກອບການ ຂອງພວກເຂົາ. ສຳລັບກິດຈະກຳໃນຮູ້ມຂະໜາດໃຫຍ່ທີ່ມີຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມຫຼາຍກວ່າ 10,000 ຄົນ, ພາກສ່ວນການ ສັກວັກຊີນຈະບໍ່ອະນຸຍາດໃຫ້ກິດຈະກຳເກີນຂີດຈຳກັດຄວາມຈຸ 75%. (ຕົວຢ່າງ: ທ່ານບໍ່ສາມາດຈຳກັດຄວາມ ຈຸພື້ນທີ່ສຳລັບຄົນບໍ່ສັກວັກຊີນທີ່ 75% ແລະ ອະນຸຍາດພື້ນທີ່ໃຫ້ຄົນທີ່ສັກວັກຊີນໄດ້ຄວາມຈຸທີ່ 100%.)

ຖ້າຫາກອົງກອນຕ້ອງການສ້າງພື້ນທີ່ສຳລັບຄົນທີ່ສັກວັກຊີນ ແລະ ບໍ່ສັກວັກຊີນ, ພວກເຂົາຄວນກຳນົດການ ເວັ້ນໄລຍະຫ່າງ ແລະ ການໃສ່ໜ້າກາກໃນພື້ນທີ່ຂອງຄົນທີ່ບໍ່ສັກວັກຊີນເພື່ອຫຼຸດຜ່ອນຄວາມສ່ຽງຂອງແຜ່ກະ ຈາຍພະຍາດໂຄວິດ-19 (COVID-19).

ຄໍາແນະນໍາການທຳຄວາມສະອາດອັນໃດທີ່ທຸລະກິດ ແລະ ອົງກອນຄວນສືບຕໍ່ປະຕິບັດ?

[ຄໍາແນະນໍາໃນການອະນາໄມ ແລະ ຂ້າເຊື້ອຂອງ CDC](#) (ເວັບໄຊເປັນພາສາອັງກິດເທົ່ານັ້ນ) ຍັງຄົງສໍາຄັນຕໍ່ກັບການຫຼຸດຄວາມສ່ຽງຂອງການແຜ່ລະບາດພະຍາດໂຄວິດ-19 ແລະ ພະຍາດຕິດຕໍ່ອື່ນໆ. ໜັ້ນອະນາໄມ ແລະ ຂ້າເຊື້ອພື້ນຜິວທີ່ທຳການສໍາຜັດສູງ, ສົ່ງເສີມໃຫ້ພະນັກງານໜັ້ນລ້າງມື, ສະໜອງເຈວລ້າງມືຂ້າເຊື້ອໃຫ້ແກ່ລູກຄ້າ ແລະ ສືບຕໍ່ກວດສອບເບິ່ງລູກແກ້ວ ຫຼື ບ່ອນກັ້ນເພື່ອຕ້ານລະອອງຜອຍຈາກການໄອ ແລະ ຈາມເພື່ອຫຼຸດຜ່ອນຄວາມເຈັບປ່ວຍຂອງລູກຄ້າ ແລະ ພະນັກງານໄດ້. ໃຫ້ເບິ່ງ Washington Department of Labor & Industries [COVID-19 Prevention in the Workplace requirements and guidance \(ຄໍາແນະນໍາ ແລະ ຂໍ້ກຳນົດໃນການປ້ອງກັນພະຍາດໂຄວິດ-19 ໃນບ່ອນເຮັດວຽກ\)](#) (ເວັບໄຊເປັນພາສາອັງກິດເທົ່ານັ້ນ) ສໍາລັບຄໍາແນະນໍາໃນການຫຼຸດຜ່ອນຄວາມສ່ຽງການແຜ່ກະຈາຍເຊື້ອໂຄວິດ 19 ໃນບ່ອນເຮັດວຽກ.

ທ່ານມີຄໍາຖາມທີ່ບໍ່ໄດ້ລະບຸໄວ້ຢູ່ໃນນີ້ບໍ?

ສໍາລັບຄໍາຕອບຂອງຄໍາຖາມເພີ່ມເຕີມ, ກະລຸນາເບິ່ງ Washington state Department of Health [FAQ on re-opening \(ຄໍາຖາມທີ່ຖືກຖາມເລື້ອຍໆກ່ຽວກັບການກັບມາເປີດ\)](#) ແລະ [FAQ on face coverings \(ຄໍາຖາມທີ່ຖືກຖາມເລື້ອຍໆກ່ຽວກັບການປິດໜ້າ\)](#) (ເວັບໄຊເປັນພາສາອັງກິດເທົ່ານັ້ນ).